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Jegyzőkönyv 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. június 23-án 
megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Feke László műszaki irodavezető 
  
 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Kanó József bizottsági tag 
 Földi Imre bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag 
  
 Meghívottak: 
 Szlovák Zsolt r. hadnagy, őrsparancsnok 
   
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, a Polgármestert, a Jegyzőnőt, Szlovák Zsolt helyi 
rendőrőrs parancsnokot, Feke László műszaki irodavezetőt, valamint a bizottság tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság minden tagja megjelent az 
ülésen. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 5 fő. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A közrend-közbiztonság helyzetéről szóló tájékoztató véleményezése. 
 Előadó: Szlovák Zsolt r. hadnagy, őrsparancsnok  

 
2. Tájékoztató az elsőfokú építéshatósági munkáról.  

Előadó: Feke László műszaki irodavezető 
  

3. Bejelentések. 
 

Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
44/2009. (VI. 23.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2009. június 23-án tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 

 
1. A közrend-közbiztonság helyzetéről szóló tájékoztató véleményezése. 

Előadó: Szlovák Zsolt r. hadnagy, őrsparancsnok  
 
2. Tájékoztató az elsőfokú építéshatósági munkáról.  

Előadó: Feke László műszaki irodavezető 
  

3. Bejelentések. 
 

 
1. napirend: A közrend-közbiztonság helyzetéről szóló tájékoztató véleményezése. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Az első napirendi pont a 
közrend-közbiztonság helyzetéről szóló tájékoztató megtárgyalása. Előzetesen megkérdezi a 
Dévaványai Rendőrőrs parancsnokát, hogy az írásos beszámolóhoz szóban kiegészítése van-
e? 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Köszönti a bizottsági ülésen jelenlévőket. 
Elmondja, hogy az írásos tájékoztató bemutatja az elmúlt évben végzett munkájukat, a 
közlekedési, közbiztonsági és bűnügyi helyzet alakulását. A bűnügyi helyzet értékelésében 
kiemelte az elmúlt időszak rablás sorozatait, amely kiemelt esemény volt a településen. Az 
elkövetők elfogása után megnyugodtak a kedélyek a lakosság körében. Az írásos tájékoztató 
részletesen bemutatja a munkájukat, ezért szóban kiegészítése nincs, amennyiben kérdés 
merül fel, azokra válaszol. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megadja a szót Csatári Lajos 
bizottsági tagnak. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a térfigyelő 
rendszer kiépítésével kapcsolatban történt-e előrelépés? 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a térfigyelő rendszer kiépítésére ajánlatokat kell 
kérni, a korábban felajánlott eszközök ugyanis csak részben felelnek meg a rendszerhez. 
Érkezett már ajánlat, de annak összeg igen magas, a legalapvetőbb szerver illetve közvetlenül 
az autóbuszmegálló és környékének megfigyelése kb. 5 millió forint lenne, kameránként 
másfél millió forint a költség. Egy békéscsabai cég tette az ajánlatot, akik a dévaványai Rex 
Biztonsági Szolgálattal együttműködnek. Tovább növeli a költséget a rendszer működtetése 
is. 
Említést tesz arról a polgármester, hogy szakirodalomban utána nézett, kameránként 250 e. 
Ft-ból már jól működtethető hálózat építhető ki. Ezért olyan megoldást kellene találni, amely 
alkalmas a működtetésre, de megfizethető lenne. Figyelni kell arra ugyanakkor, hogy a 
kamera is megfelelő legyen, fontos a látótávolság.  
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Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a kamerák 
elhelyezése jogi előkészítést kíván-e? 
 
Pap Tibor – polgármester: Igen, jogilag is szükséges az engedélyeztetés, csak azok nézhetik 
meg a felvételeket, akiknek jogosultságuk van, illetve meghatározott idő után törölni kell a 
felvételeket. Engedélyeztetése mindenképpen szükséges. 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Hangsúlyozza, hogy amennyiben a rendőrségen 
kerül elhelyezésre a szerver, abban az esetben is szükséges engedély a felvételek 
megtekintésére. 
 
Pap Tibor – polgármester: A jelenleg lefoglalt eszközözök egy része felhasználható, de 
azokat ki kell egészíteni. Ráadásul ezek fix kamerák nem körforgósak. Csak digitális 
rendszert építenének ki, amely rögzíti a felvételeket, és utólag lehetne azokat visszanézni.  
 
Feke László – műszaki irodavezető: Felveti, hogy az autóbusz pályaudvar környékének 
megfigyelésére fel lehetne használni a jelenleg meglévő kamerákat. 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Ismerteti, hogy Szarvason is digitális rendszer 
működik, utólag nézik meg a felvételeket bűncselekmény elkövetésekor. Mindenképpen olyan 
kamera szükséges, amely személy- és rendszám felismerő. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A beszámoló tartalmazza, 
hogy 2008. évben 74 ügyben indítottak eljárást, többnyire lopás bűncselekmény elkövetése 
miatt. Az 1. sz. mellékletben látható, hogy 55 esetből 21 lopás és 11 betöréses lopást követtek 
el Dévaványán, ezek viszont mind 20.000,- Ft. feletti értékű lopások voltak. Kérdése, 
megmondható-e körülbelül mekkora lehet az őrsparancsnok tudomása szerint azoknak az 
eseteknek a száma, amikor nem indult eljárás, feljelentést sem tettek elkövetők ellen? 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Elmondja, hogy nem jellemző azoknak az 
eseteknek a száma, ahol nem indul eljárás. Előfordult már ugyanakkor néhány olyan eset, 
amikor csak betelefonáltak a rendőrségre, hogy jelzéssel éljenek, de nem tettek feljelentést. A 
20.000 Ft. értéket meg nem haladó lopás szabálysértésnek minősülnek. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felháborítónak tartja, hogy 
20.000 Ft. érték alatti lopást követnek el egyesek a megélhetés miatt, ugyanakkor, ha minden 
héten értékhatár alatt követi el a lopást az illető, azt már nem a megélhetés miatt követi el.  
Kérdése, hogy az elmúlt évben elkövetett 6 zaklatási ügyből hány esetben történt gyermek 
ellen elkövetett sérelem? 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: A kérdésre válaszolva elmondja, hogy leginkább 
felnőtt korúak részére követnek el zaklatást, legtöbb esetben a feleség jelenti fel a férjet.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a Családsegítő 
Szolgálattal szorosabb együttműködést kellene tartani, mert több esetben utólag értesültek 
olyan esetről, amikor gyermek volt a bűncselekménynek az alanya, illetve szemtanúja. A 
Családsegítő Szolgálat hallomás után, utólag kér információkat a rendőrségtől, mely 
családban történt bűncselekmény. 
A bizottság elnöke felveti továbbá, hogy a legutóbb megtartott gyermekvédelmi konferencián 
a rendőrség képviselője nem vett részt. 
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Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Úgy tudja, hogy a Szarvasi Rendőrkapitányságról 
jelezték telefonon ki vesz részt a konferencián. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Telefonon azt a jelzést kapták, 
hogy a Dévaványai Rendőrőrstől vesz részt egy személy a konferencián. Sajnálja, hogy nem 
volt jelen a rendőrség képviselője. Az elnök hangsúlyozza, hogy a legfontosabb cél az lenne, 
ha sikerülne elérni, hogy a lakosok figyeljenek egymásra. Ez viszont nem a rendőrségnek a 
feladata, a lakosoknak kell felnőniük a feladathoz. 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Felhívja a figyelmet arra, milyen sokat jelenthet, 
ha a lakosok segítenek egymáson, hiszen a rablássorozat elkövetőit is úgy sikerült kézre 
keríteni, hogy a szomszédban jelzett a vezeték nélküli csengő, aki értesítette a rendőrséget. 
Egyetért azzal a felvetéssel, hogy a lakosoknak kell jobban figyelniük egymásra. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Említést tesz arról, hogy 
leginkább Bács-Kiskun megyében a külterületen élő idősebb személyeket támogatnak, és 
jelzőrendszert épített ki a rendőrség. Kérdése, hogy Dévaványán tervezik-e hasonló jelző 
rendszer kiépítését? 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Tájékoztat arról, hogy a kapitányság területén 
feltérképezték a tanyákat, külterületen élőket, és ahol nem volt, mobil telefonokat 
biztosítottak. Úgy tudja Dévaványán nem volt olyan személy, aki kapott volna mobil telefont. 
A járőrök időnként külterületen is járőröznek, illetve megadták a külterületén élőknek az 
ügyeletes rendőr telefonszámát. Amennyiben szükség lesz rá, többet járőröznek, illetve ha 
jelzik, hogy szükségük van mobiltelefonra, megtehetik a rendőrség felé. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy Dévaványa külterületén élők között kevesen 
vannak idősebb korú személyek. Nem tud olyan idős személyről, aki egyedül él külterületen. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése az őrsparancsnokhoz, 
hogy az ittas vezetés terén mi a tapasztalata a rendőrségnek az elmúlt időszakban? 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Elmondja, hogy leginkább a kerékpárosok között 
tapasztalható ittas vezető. Gépjárművezetők közül 2 személy ellen indult eljárás az elmúlt két 
hónapban. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felhívja az őrsparancsnok 
figyelmét arra, hogy sajnos van olyan ismert személy a településen, aki nap, mint nap ittasan 
közlekedik.  
 
Feke László – műszaki irodavezető: Arra hívja fel a figyelmet, hogy a településen nagy 
sebességgel száguldó motorosok közlekednek az utóbbi időben, amely különösen a főutcán a 
kerékpárúton és gyalogátkelőn közlekedőkre nagyon veszélyes. Amikor nincs rendőr a 
közelben, a fiatalok kihasználják a helyzetet. 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Ismerteti, hogy a lakosság 
részéről jelzést kapott arról, csúcsforgalmi időben a rendőrök lassan mennek végig a főúton és 
feltorlódik a kocsisor, ilyen nem tudják megelőzni sem, mert olyan nagy a forgalom. 
Felveti továbbá azt is, hogy a stoptáblánál közlekedőket folyamatosan figyelik a rendőrök, és 
a megállás nélkül áthaladók után mennek, de a rendőrök sem tartják be a megállást.  
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Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Megköszöni a felvetéseket, jelzéseket, ezekre 
figyelemmel lesznek a jövőben. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Javasolja, hogy a térfigyelő 
rendszer kiépítésére még nagyobb hangsúlyt fektessenek, szükség van rá a településen.  
 
Pap Tibor – polgármester: A korábbi üléseken elhangzottakból megállapítható, hogy valóban 
nagyon nagy az igény kamerák elhelyezésére, de igen költséges annak kiépítése. A polgárőrök 
felmérték az igényt, úgy vélik 16 kamerát kellene elhelyezni a településen. Lehetne rádiós 
rendszert kiépíteni, amely később bővíthető, de gond hogy hogyan látnak egymásra rá az 
antennák, magasra kellene elhelyezni. Ehhez az E.on Áramszolgáltató Zrt-vel kellene a 
kapcsolatot felvenni, akikkel nehéz megegyezni. 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Felveti, hogy sok esetben 
előfordul a közlekedési táblák eltávolítása. 
 
Szlovák Zsolt – r. hadnagy, őrsparancsnok: Természetesen nem akkor távolítják el a 
közlekedési táblákat, amikor a rendőrök arra járőröznek. Több esetben a rendőrök teszik 
vissza a helyükre a táblákat. Sajnos többet nem tudnak tenni. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a rendőrség beszámolójához? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, a rendőrség munkájáról készült tájékoztatót javasolják-e a 
elfogadásra a testületnek. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

 H a t á r o z a t 
45/2009. (VI. 23.) JIÜ. Biz. hat. 
 

 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Dévaványa város 
közrend-közbiztonság helyzetéről szóló rendőrségi tájékoztatóját a testület 
jóváhagyólag fogadja el. 

 
 

(Dévaványa város közrend-közbiztonság helyzetéről szóló tájékoztatója a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 

Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, őrsparancsnok távozik az ülésről. 
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2. napirend: Tájékoztató az elsőfokú építéshatósági munkáról. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a második napirendi 
pontra, amely az elsőfokú építéshatósági munkáról szóló tájékoztató megtárgyalása. 
Megkérdezi Feke László műszaki irodavezetőt, hogy az írásos előterjesztéshez kiegészítése 
van-e? 
 
Feke László műszaki irodavezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy az építéshatósági 
munka során jogszabályi szigorodás történt, és jelenleg az építésügyi hatósági eljárásokról, 
valamint a telekalakítási és az építészeti-műszaki tervdokumentációk tartalmáról szóló 37/2007. 
(XII. 13.) ÖTM rendelet szabályozza mi minősül építési engedély kötelesnek és mi bejelentés 
köteles. Ezzel sokmindenkit megtévesztenek, ugyanis bejelentés esetén is szükséges 
tervdokumentáció készíttetése, csak csökkentett tartalommal, de építésznek kell azt 
készítenie. Sajnos a jogszabályban foglaltakat egyre nehezebben lehet alkalmazni, nem 
életszerűek. Tapasztalható viszont, hogy egyre kevesebb az építkezés Dévaványán is, a 
gazdasági válság, illetve a szociálpolitikai támogatás megszüntetése hatással van az 
építkezésekre, így egyre kevesebb lesz az építési ügyek száma. Ugyanakkor az egy üggyel 
való munka sokkal több lett.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy az 1970-es 
80-as években sok ház épült a településen. Jelenleg sok eladó lakóház van Dévaványán, ami 
az ingatlanok vételárát csökkenti.  
 
Feke László – műszaki irodavezető: Említést tesz arról, hogy a településen található 
lakóépületek egyre jobban elöregednek, ezért inkább a bontási engedélyek száma fog 
megnövekedni. Most is vannak bontásra váró épületek, de a tulajdonosok nem tesznek 
semmit, inkább lemondanak a tulajdonjogukról.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A tájékoztató kitér arra, hogy 
az építéshatósági tevékenység ellátásához 2 fő szakirányú végzettségű dolgozó szükséges. A 
jegyzőnő ennek alapján kéri 1 fő létszám biztosítását a hivatalnál. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy kettős cél megvalósulása miatt készítette az 
előterjesztést, egyrészt a jogszabályi követelményeknek való megfelelés, másrészt a műszaki 
irodának műszaki szakemberrel történő erősítése céljából. A nyertes pályázatok esetén való 
elkötelezettség, valamint a pályázatírás olyan jelentős feladatokat ró a műszaki irodára, amely 
csak szakképzett műszaki szakemberrel látható el.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Korábban szó volt arról, kevés 
az esély arra, hogy megfelelő végzettségű szakember jelentkezik a műszaki irodába. 
 
Feke László – műszaki irodavezető: Véleménye szerint mindenképp próbáljanak megfelelő 
végzettségű szakembert keresni. Olyan munkatársra lenne szükség, aki jártas a költségvetés 
készítésében, hiszen bármilyen felújítási munkát költségelni kell, ami nagyon sok időt elvesz. 
Szeghalom és Gyomaendrőd hivatala is próbál építész szakembert keresni, most jelentették 
meg az álláshirdetést. A magasépítészhez ragaszkodnának, mert költségvetést és kisebb 
terveket tudna készíteni.  
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Úgy véli, lehet nagyobb 
sikerrel járnának, ha a békéscsabai Vásárhelyi Pál Műszaki Szakközépiskolában végzett 
szakembert beiskoláznának főiskolára.  
 
Feke László – műszaki irodavezető: Hangsúlyozza, hogy az utóbbi időben a műszaki irodából 
több személy is cserélődött. Sok uniós pályázatot elnyertek, melyeknél a határidőket betartani 
nagyon nagy munkát igényel, és amennyiben elmulasztanak feladatot, bukik az egész projekt. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Mindenképpen javasolja, hogy 
a műszaki irodába 1 fő létszám bővítését engedélyezzék. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, kiegészítése az építéshatósági 
munkáról szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki az építéshatósági munkáról szóló tájékoztatót 
elfogadásra javasolja, kéri az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
46/2009. (VI. 23.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az elsőfokú 
építéshatósági munkáról szóló tájékoztatót a testület jóváhagyólag fogadja 
el. 

 
(Az elsőfokú építéshatósági munkáról szóló tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri a bizottság tagjait 
szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy az elsőfokú építésügyi hatósági feladatok ellátása 
érdekében engedélyezzék a Polgármesteri Hivatalnál 1 fő létszám bővítését. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
47/2009. (VI. 23.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az elsőfokú építésügyi 
hatósági feladatok ellátása, valamint a 343/2006.(XII.23.) Kormány-
rendelet 4. §-ban meghatározott foglalkoztatási feltételeknek való 
megfelelés érdekében engedélyezze a Polgármesteri Hivatalnál 1 fő 
létszám bővítését.  
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Bízza meg a jegyzőt, hogy a jogszabályban meghatározott képesítési 
előírásoknak megfelelő végzettségű köztisztviselővel az elsőfokú 
építéshatóságnál biztosított státuszt töltse be.  
 
A képviselő-testület bízza meg a jegyzőt, hogy a Polgármesteri Hivatal 
Szervezeti és Működési Szabályzatát a határozatnak megfelelően 
módosítsa.  
 

 
3. napirend: Bejelentések. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a bejelentésekre. A 
munkahelyteremtő támogatásról szóló rendelet módosítására vonatkozóan készített a 
jegyzőnő előterjesztést, mivel a helyi vállalkozások beruházás-ösztönző szabályozásának 
kidolgozását kérte a Képviselő-testület. A jegyzőnő a rendelettervezetet is elkészítette, 
melyben kiemelésre kerültek a módosítások. 
Megkéri a jegyzőnőt, hogy tájékoztassa a bizottság tagjait a rendelettervezetben foglaltakról. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Tájékoztatja a bizottság tagjait, a februári képviselő-testületi ülésen 
merült fel az igény, hogy az önkormányzat már meglévő munkahelyteremtő támogatásáról 
szóló rendelete kerüljön kiegészítésre és egy új támogatási forma kerüljön bevezetésre, a 
beruházás-ösztönző támogatás. A rendeleti szabályozás kidolgozása érdekében több 
szervezettel működött együtt, a Békés Megyei Vállalkozásfejlesztési Közalapítvánnyal a 
pénzintézeti hitelszerződési feltételeket vizsgálták, amelyekkel a vállalkozások hitel 
kaphatnak. Ezek beépítésre kerültek az önkormányzati rendeletbe a jogi szabályozás 
figyelembevételével. A rendelettervezet egyeztetés céljából megküldésre került a 
Pénzügyminisztérium Támogatásokat Vizsgáló Irodájához is. A Pénzügyminisztérium kiadta 
a hozzájáruló állásfoglalását, és kimondta, hogy a rendelettervezetben foglalt támogatási 
forma szinkronban van az Európai Közösségi jogszabállyal.  
Mivel korábban merültek fel aggályok, mivel az önkormányzat a forgalomképes 
vagyonállományából adná a támogatást, ezért állásfoglalást kért az Államigazgatási Hivataltól 
is, akik írásban megküldték a választ. (Az állásfoglalás a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) A 
rendelet megalkotásának akadálya nincs, az önkormányzati törvénnyel szinkronban van, nem 
tartalmaz olyan rendelkezést, amely jogszabály helyekkel ellentétes lenne. Jelzi a jegyzőnő, 
hogy az államigazgatási hivatal egyeztetett az Állami Számvevőszékkel is. A támogatások 
megítélése során figyelembe kell venni az önkormányzati törvényben a kezességvállalás 
korlátozására előírtakat, mely szerint:  
 
„a helyi önkormányzat adósságot keletkeztető éves kötelezettségvállalásának 
(hitelfelvételének és járulékainak, valamint kötvénykibocsátásának, garancia- és 
kezességvállalásának, lízingjének) felső határa a korrigált saját bevétel. A korrigált saját 
bevétel: a rövid lejáratú kötelezettségek (tőke-, és kamattörlesztés, lízingdíj) adott évre eső 
részével csökkentett saját bevétel éves előirányzatának 70 %-a, és a megszűnt víziközmű-
társulattól átvett, még meg nem fizetett érdekeltségi hozzájárulások beszedéséből származó 
bevétel. A jogszabályhely alkalmazásában a rövid lejáratú kötelezettségeket az Ötv. 88. § (3) 
bekezdés b) pontja határozza meg.” Az önkormányzat részéről tehát éves 
kötelezettségvállalás csak a fenti határon belül lehetséges. 
 
Ennek a korlátnak a betartásával a rendeletalkotásnak akadálya nincs.  
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Mivel több szervvel leegyeztetésre került a tervezet, ennek alapján elmondható, hogy a 
jogszabályoknak minden tekintetben megfelelő rendelettervezet készült. A Képviselő-testület 
feladata, hogy döntsön a rendelet alkotásról. 
 

Földi Imre bizottsági tag távozik az ülésről. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a jegyzőnőnek a 
tájékoztatást. Megadja a szót Dékány József bizottsági tag részére. 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Továbbra is aggályát fejezi ki a 
rendelet megalkotásával kapcsolatban, amennyiben a vállalkozás csődbe jut, az önkormányzat 
által nyújtott támogatást elveszítik. 
 
Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy a vállalkozás által igényelt hitel 20 %-áig, 
maximum 50 millió forintig terjedhet az önkormányzati kezességvállalás. Csak akkor adnák 
az önkormányzati támogatást, ha a vállalkozás a szükséges további hitelfedezetet megadja. 
Mivel a vállalkozások nem tudnak hitelhez jutni, mert a bankok 120-150 %-os hitelfedezetet 
várnak el, ezért lenne számukra kedvező a támogatás. Természetesen kockázat van a 
támogatás nyújtásával, de nincs olyan támogatás, amelynek ne lenne kockázata.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Véleménye szerint a 
településen lévő vállalkozások inkább túlélni szeretnék a válságot, nem pedig fejleszteni. 
Hiába ad az önkormányzat lehetőséget a támogatásra, nem fogják igénybe venni. Az a 
vállalkozás, aki a gazdasági válság hatására most fejlesztésbe kezd, felelőtlen. A kérelem 
vizsgálatánál csak két gazdasági év foglalkoztatási adatait vizsgálná az önkormányzat, az EK 
rendelet 3 pénzügyi év viszonylatában számol, továbbá a foglalkoztatásnál minimum 
statisztikai létszámot nem határoztak meg. Úgy véli, legalább 10 foglalkoztatottja legyen 
minden évben a vállalkozásnak. A másik gondnak azt tartja, hogy az önkormányzat nem 
mérlegelheti a kérelmező pénzügyi stabilitását. Minden pénzintézet azt nézi a hitelkérelem 
elbírálása esetén, van-e a vállalkozásnak pénzügyi terve. Nem tartja szerencsésnek továbbá, 
hogy az önkormányzat 20 évre történő jelzálogjog bejegyzés mellett vállal kezességvállalást. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ez a támogatás beruházás ösztönző támogatási forma, a nagyobb 
forrást biztosító hitelintézet sokkal keményebb elbírálási feltételeket határoz meg. A 
munkahelyteremtő támogatás esetén évi 10 millió forint keretösszeg került megállapításra, és 
egy év volt, amikor másfél millió forint támogatást vettek igénybe. Nem valószínű, hogy a 
gazdaság jelenlegi helyzete miatt sok vállalkozás pályázik támogatásért. A lehetőséget 
legalább megadnák a vállalkozásoknak. A beruházás ösztönző támogatás esetén is az 
önkormányzat korrigált saját bevételéig vehető igénybe támogatás, ez most 41-42 millió forint 
körüli összeg.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Javasolja, hogy zárják le a 
helyi vállalkozások beruházás-ösztönző és munkahelyteremtő támogatásáról szóló 
rendelettervezet megvitatását.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek megalkotásra a helyi vállalkozások 
beruházás-ösztönző és munkahelyteremtő támogatásáról szóló rendelettervezetet. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság tagjait 1 igen szavazattal, 3 
tartózkodással, ellenszavazat nélkül nem tud javaslatot tenni a testületnek a rendelet 
megalkotásáról. 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e még 
valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzik el.  
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell tartania kitüntetési 
ügy tárgyalásakor. 
Ezért a „Dévaványa Kiváló Szociális Dolgozója” elismerő cím 2009. évi kitüntetettjére 
javaslattétel napirendet zárt ülés keretében tárgyalják meg. 
 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A jegyzőkönyv a 11. oldaltól az 13. oldallal bezárólag a zárt ülés anyagát tartalmazó külön 
jegyzőkönyvben található. 
 
Megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1645 órakor bezárja. 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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